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7.6.2012 22:00    ČT 24    Zpráva   

Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Ministr školství Petr Fiala stahuje návrh kritizované reformy vysokých škol. Chce ji řešit jen novelou dosavadního
vysokoškolského zákona. Návrh zákona o finanční pomoci studentům pak přepracuje. Dál ale uvažuje o zápisném.
Radka Kvačková z Lidových novin. Dobrý večer.
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Dobrý večer.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Je ten dnešní krok ministra školství Petra Fialy překvapivý? Do jaké míry znamená distanc od toho, co dosud za celou
dosavadní existenci této vlády připravil jeho předchůdce Josef Dobeš?
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Já myslím, že není překvapivý. Dokonce mám pocit, že i premiér už se zmínil, že nový vysokoškolský zákon v tom
rozsahu, jak se předpokládalo, že se asi nestihne. Takže myslím, že to není úplné překvapení.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Myslíte si nicméně, že ministr Petr Fiala bude víc dbát na výhrady rektorů a vysokých škol jako takových? Ostatně sám
z tohoto prostředí do vlády přišel.
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
No, tak právě otázka je, aby nedbal příliš, že jo, protože takhle, když jste, když se zeptáte lidí z akademického prostředí,
i rektorů, jestli je potřeba reforma vysokého školství, tak vám prakticky každý jeden z nich řekne, že je. Ale v okamžiku,
kdy se přijde s konkrétními návrhy, tak jsou velké bouře. Já se obávám, aby to jaksi úplně nezmizelo, ta idea, která v
zásadě nebyla špatná.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
To stahování a přepracování dosavadních návrhů ale patrně bude tedy znamenat odklad toho, odkdy by se eventuální
školné nebo tedy zápisné na vysokých školách platilo. O je asi zřejmé nebo ne?
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
No, tak jedna věc je, že nějakým způsobem se do vysokého školství asi je potřeba dostat nějaké peníze. Samozřejmě,
že když studuje na vysoké škole 20 nebo 15 procent populace, tak to ten stát utáhne bez problémů. Jestliže je tam
polovina ročníku nebo víc než polovina ročníku, tak ani stát, který je vyvinutý a má dobrou ekonomiku, to nezvládne.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Ano. Ale to, na co jsem se ptal, to stahovávání a přepracovávání návrhu, bude to logicky znamenat odsun placení
zápisného?
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Ne, já si myslím, že ne, že zápisné se bude platit dřív, že se nebude možná platit hned od září, ale že zápisné bude,
jak já tomu rozumím. Že nebude školné klasické, s tím, že by se dělaly dva zákony, jeden o finanční pomoci studentů a
druhý nový zákon o vysokých školách, ale že ten zákon o finanční pomoci studentů se přepracuje tak, že nebude vázán
přímo na školné, ale že zápisné pravděpodobně v nějaké formě bude.
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Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Ano, ale otázka nestála tak, jestli bude, ale že to, co se děje, znamená odklad odkdy by bylo, dejme tomu, zápisné.
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Odklad účinnosti původně zamýšleného zákona o vysokých školách ano, ale pravděpodobně ne odklad nějakého, ne
velký odklad nějakého placení na vysokých školách.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Reforma se připravuje řadu let, vláda je v úřadu 2 roky, polovinu řádného funkčního období a po celé té době teď nový
ministr školství oznámí, že z reformy vysokých škol není připravené vůbec nic, návrhy, které byly, stahuje. To pro kabinet
Petra Nečase není zrovna dobrá vizitka, nemyslíte?
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
No, je otázka, jestli je to dobře. Já musím říct, že jsem, protože jsem dělala něco jiného, tak neznám přesně to vyjádření
ministra Fialy, jestli řekl, že je všechno špatně. Řekl to skutečně tak, že všechno špatně a všechno od začátku? To já
mám pocit, že asi úplně ne.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
To už je několik týdnů starý výrok, že není připravené nic. Dnešní aktualita je, že stahuje ...
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Není připravené nic ...
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Ano.
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Ano, ano, to se očekávalo, že půjde na nějaký jaksi úspornější způsob prosazování některých věcí.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Paní Kvačková, já vám ...
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Ale dlužno říci ...
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Prosím.
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
... zákon o vysokých školách ...
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Prosím.
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Jenom jsem chtěla říct, že zákon o vysokých školách nebyl jenom o školném samozřejmě.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
To samozřejmě.
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Tam šlo ještě o jiné důležité věci.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Ale je to hodně diskutovaná věc, která veřejnost hodně a nejvíc zajímá.
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
--------------------
Ano, takže to se odkládá pravděpodobně.
Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Paní Kvačková, já vám děkuji. Hezký večer.
Radka KVAČKOVÁ, redaktorka, Lidové noviny
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--------------------
Děkuju. Na shledanou.


